
 

 

2a Reunió  Comissió Seguiment del procés: Tria el verd de la Colònia! 

 

 

Data  12/03/2018 

Lloc  Biblioteca Montserrat Abelló, carrer dels Comtes de Bell-Lloc, 192-200 

Assistents:    
Conseller tècnic, Col·lectiu Punt6, tècnica democràcia activa, tècnica referent del barri les 
Corts, Tècnic participació Ecologia urbana. 
 
Assoc. Veïns afectats Colònia Castells, Salut comunitària CAP Montnegre, Assemblea 
horts urbans, Assoc. Veïns Les Corts, comunitat propietaris Equador 55-61, Representant 
taula de Dones, entitats juvenils, Comissió mixta afectats Colònia Castells, coordinador 
inserció comunitària Ass. CHM, Residencia gent gran. 
 
Es disculpa:  un representant de la Plataforma d’entitats infantils i juvenils Representant 
comunitat propietaris Entença 251-261.  
 

     

 

Ordre del Dia 

1.- Presentació i avaluació dels tallers de diagnosi Tria el verd de la Colònia! 
 
 Documentació enviada per correu electrònic i còpies A3 per treballar 

 
 

2.- Nou calendari del procés participatiu. 
 
 Repàs de calendari i espais de trobada 

  

 

 

Desenvolupament de la sessió: 

 
En Toni Coll, Conseller tècnic fa una presentació per emmarcar la segona reunió de la 
comissió de seguiment, situant el fet que ja hem finalitzat la primera fase de diagnosi a 
traves de 8 tallers sectorials. 
  
Eva Albaladejo, explica la documentació que hem enviat per correu electrònic, i 
posem sobre la taula el material imprès en A3 per poder consultar. 
 
La primera part de la reunió consisteix en poder fer entre tots una valoració sobre els 

tallers realitzats. Es pretén compartir i enriquir la diagnosi del procés, per poder 

identificar temes que haurem de treballar en les sessions propositives del mes d’abril. 

 



 

 

Per fomentar el debat formulem algunes preguntes, com Què destaquem de cada 

taller: què ha sortit de la diagnosi? Si hi ha altres temes rellevants a tenir en compte? 

La primera aportació ens emplaça a les qualitats que hauria de tenir el nou espai. 

Com per exemple que sigui un lloc tranquil, amb silenci, on es pugui llegir, que ens 

ajudi a fugir d’una ciutat sorollosa i agressiva.  

També es comenten tipus d’espais que surten valorats en diferents tallers com l’espai 

pels gossos i l’espai per esports o jocs. 

Una persona de la comissió (Assoc. Veïns afectats Colònia Castells) ens aporta una 

feina d’anàlisi realitzada per ell mateix on ha agrupat les idees/propostes de tots els 

tallers en tres àmbits diferents: el verd, àmbit espais i activitats/usos. En el verd, 

surten aportacions com la necessitat d’un pulmó verd, l’hort urbà (molt ben valorat), 

conviure amb un espai de jardineria, vegetació autòctona....en general, el verd és molt 

important. 

En quant a àmbits i espais es valora que es tingui en compte els espais assolellats o 

d’ombra segons l’estació de l’any, els espais dels gossos obert o tancat, espais 

esportius com pista llisa polivalent, etc 

I en l’àmbit d’activitats i usos, hi ha un alt percentatge de propostes com serveis, 

transmetre la memòria històrica o fer activitats puntuals, espai cobert per fer activitats 

(pèrgola). 

Els debats dels tallers de diagnosi, va sorgir el dubte sobre si l’espai ha de ser obert o 

tancat, això va lligat amb la percepció de seguretat, protecció, que estigui ben 

il·luminat, que es vegi de dins a fora i de fora a dins. 

Es comenta la oportunitat de treballar la convivència entre hort urbà i jardineria. Idees 

innovadores com jardí vertical o altres. 

Es proposa fermament poder fer un recull de totes les coses que han sortit en els 8 

tallers i fer un document que serveixi per explicar tan al Decidim, com a tots els 

participants, com al Consell de barri les Corts. Hem de poder posar en valor les 

conclusions que han sorgit d’aquesta diagnosi. (avui hem treballat amb un resum) 

També es proposa fer un plànol on es visualitzin tot el que ha sortit com a ben 

valorades o menys valorades en tots els espais de l’entorn. És important poder 

visualitzar el que estem explicant en un paper (ho farem per la sessió propositiva). 

Vam fer un reconeixement de les qüestions, característiques o temàtiques que més es 

valoren:  pista llisa polivalent (basquet, patinatge...), tot i que hi ha una part que 

manifesta l’oposició dels veïns dels edificis adjacents a la Colònia Castells a que 

s’instal•lin pistes de basquet o altres activitats molt sorolloses. 

Pèrgola on poder fer activitats puntuals i cobreixi en cas de mal temps (fires, concerts, 

festes...), treballar la convivència entre les activitats que fan soroll i les que son 

tranquil·les, donar una visió objectiva a l’oci infantil i juvenil, ser més creatius 

(rocòdrom, espai de cordes, pista per corre....). També es comenta l’accessibilitat de 

l’espai com per exemple facilitar l’accés al nou espai des del CAP, residencia de gent 



 

 

gran, lligar el parc de Gaietà Renom, potser fent plataforma única, pacificant o 

modificant el mobiliari per facilitar el moviment. 

També comentem la gran acceptació de fer un espai intergeneracional. 

Experiències comunitàries com l’hort urbà tenen moltes aportacions  i oportunitats 

entre persones usuàries del menjador social, i usuaris de l’associació d’higiene 

mental. Cal posar en valor aquestes sinergies que s’han produït; igual que l’acceptació 

que ha donat entre els veïns que eren escèptics.   

Respecte a l’opinió sobre les metodologies: si les metodologies han sigut adequades 

als grups de persones? Convocatòria? Contingut? Temps? Espais?  

En general es valora molt positivament la feina feta en els 8 tallers, s’han sentit 

còmodes fent la feina, es valora molt correcte poder treballar en grups reduïts ja que 

facilita el debat, treballar sobre plànols facilita la comprensió, el llenguatge ha sigut 

molt adient i adequat a cada tipus de persones que anava dirigit el taller. 

Es comenta que ha sigut positiu i ha generat molta participació des del punt de vista 

qualitatiu. En total, hauran treballat al voltant de 90 persones de diferents edats i 

àmbits, però les aportacions han sigut moltes i ben argumentades. Format dels tallers 

molt correcte. 

Una aportació qualitativa molt important ha sigut el fet que la gent que ha participat es 

sentien escoltats, això creiem que condueix a fer-se el treball més seu. És important 

valorar la participació des del punt de vista de saber escoltar el que vol la gent, per tal 

que l’administració després pugui explicar el que es pot fer i el que no es pot fer, i el 

com ho farem. (saber explicar) 

La segona aportació ha vingut des de participació d’ecologia urbana, posant en valor 

que la feina i les aportacions eren molt avançades, es un repte poder treballar amb 

aquests conceptes de convivència entre persones i animals, entre generacions, entre 

concepte d’hort urbà i jardineria. Un repte que assumim per treballar-ho en les 

sessions propositives. 

Seguint aquesta línia es veu la necessitat de facilitar unes explicacions en les 

properes sessions obertes sobre diferents temes com: el verd i biodiversitat, pla clima, 

experiències d’altres transformacions urbanístiques, i afegim també el concepte de 

ciutat jugable. 

Expliquem i comentem com queda reprogramat el calendari del procés a partir d’ara: 

Possible explicació en el Consell de barri les Corts, 22 de març. 

La segona fase serà de propostes i les emmarcarem al mes d’abril.  Aquesta fase es 

fa en dues sessions obertes, transversals als grups sectorials i amb metodologies 

adients per a l'aportació dels criteris i propostes que enriquiran la redacció del projecte 

executiu. 

5 d’abril sessió oberta a la Seu del Districte en quatre tallers diferents per treballar 

diferents aspectes: Relacions de l’entorn, Memòria històrica, Usos i funcionalitats i el 



 

 

nostre imaginari. 

16 d’abril sessió oberta, es proposa fer-ho a l’Escola Paideia per facilitar la proximitat 

(falta confirmació). 

Plataforma Decidim, introduir tota la documentació treballada, el nou calendari i obrir 

la possibilitat a fer propostes on-line. 

25 d’abril es proposa fer la 3a reunió de la comissió de seguiment per valorar les 

sessions obertes i les propostes treballades, potser fer-ho al contenidor de l’espai 

Colònia Castells.  

I la tercera fase serà la de retorn. La redacció de l'informe de criteris i propostes, i es 

prepara el Retorn en un format acordat, que podria ser una sessió extraordinària, 

entre el 2/4 de maig, aprofitant més bon temps es comenta fer una petita celebració al 

propi espai de la Colònia.  

Demanem col·laboració a difondre i comunicar, a reforçar la comunicació i difusió que 

farem des del Districte. 

  
 

 

 

Acords Presos 

I. Tenim pendent encara per problemes d’interpretació del nou Reglament de 
Participació fer proposta de nomenaments de la comissió de seguiment per 
delegació del Regidor de Les Corts.  

II. Enviarem una acta-resum de la reunió a tots els membres de la comissió. 

III. Enviarem informació de les sessions obertes i demanem màxima difusió entre els 
associats i veïns de la zona. 

IV. Es proposa fermament poder fer un recull de totes les coses que han sortit en els 8 
tallers i fer un document que serveixi per explicar tan al Decidim, com a tots els 
participants, com al Consell de barri les Corts. Hem de poder posar en valor les 
conclusions que han sorgit d’aquesta diagnosi. (avui hem treballat amb un resum) 

 
V. També es proposa fer un plànol on es visualitzin tot el que ha sortit com a ben 

valorades o menys valorades en tots els espais de l’entorn. És important poder 
visualitzar el que estem explicant en un paper (ho farem per la sessió propositiva). 

 


